
RADA 
GMINY I MIASTA 

SZADEK
Protokół Nr XIX/02/2016

z XIX Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VII kadencji, która odbyła się dnia 29 stycznia 2016 roku w Miejsko
-  Gminnym Ośrodku Kultury w Szadku, godz. 10:00.

Obecni Radni:
1. Ogińska Janina, - Przewodnicząca Rady;
2. Ciołkowska Halina -  Wiceprzewodnicząca Rady;
3. Kałużka Mirosław -  Wiceprzewodniczący Rady;
4. Golik Dorota,
5. Jaruga Mirosław,
6. Lipińska Teresa,
7. Lubiszewski Sylwester,
8. Mąkosa Leszek,
9. Rudecki Robert,
10. Sadza Emilian,
11. Szuster Radosław;
12. Bralczyk Stanisław;
13.Subczyńska Alicja;
14. Bonikowski Andrzej;
15. Mielczarek Tomasz

Spoza Rady obecni byli:
1. Pan Artur Ławniczak -  Burmistrz Gminy i Miasta Szadek,
2. Pani Wanda Nowak -  Sekretarz Gminy i Miasta Szadek,
3. Pani Ewa Manios -  Skarbnik Gminy i Miasta Szadek;
4. Pani Elżbieta Jarczak -  Dyrektor Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Szadku;
5. Pani Beata Olczyk -  Dyrektor Zespołu Publicznego Gimnazjum i Szkoły Podstawowej w Szadku
6. Beata Kończak -  Dyrektor Szkoły Podstawowej w Prusinowicach;
7. Pan Maciej Szymczak -  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Szadku;
8. Pani Katarzyna Kilian- Haraszkiewicz -  Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Szadku;
9. Pani Dobrosława Snowarska -  Dyrektor Gimnazjum Społecznego Stowarzyszenia Oświatowego w 
Prusinowicach;
10. Pan Rafał Mrozik -  Kierownik Posterunku Policji w Szadku;
11. Pan Stanisław Szuster -  Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Zduńskowolskiego;
12. Pani Bożena Sochaczewska -  Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krokocicach;
13. Pani Elżbieta Gwiazda -  Dyrektor Publicznego Przedszkola w Szadku;
14. Pan W iktor Sochacki -  „Nasze Radio”

W  obradach XIX Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VII Kadencji udział wzięli również Sołtysi: Dorota Feliniak -  
Tarnówka, Barbara Kubiak -  Prusinowice, Józef Kubiak -  Sikucin, Grzegorz Duszyński -  Borki Prusinowskie, Jan 
Adamczyk -  Wilamów, Stanisław Bilski -  Piaski, Zenon Olejniczak -  Kromolin Stary, Krzysztof Durka -  
Choszczewo, Przemysław Szews -  Antonin, Stanisław Koliński -  Wola Łobudzka, Aniela Kusiak -  Szadkowice, 
Janina Wesołowska - Wielka Wieś, Zenon Królak - Dziadkowice, Paweł Chyciński -  Rzepiszew, Grzegorz Pietras
-  Szadek, Eugeniusz Maciejewski -  Przatów, Marek Klonowicz -  Grzybów, Piotr Owczarek - Krokocice, Dariusz 
Werecki -  Lichawa, Jolanta Błaszczyk -  Górna Wola, Paweł Rólczak -  Góry Prusinowskie, Zbigniew Jagieła -  
Kobyla Miejska, Grzegorz Szewczyk -  Karczówek oraz mieszkańcy gminy.

Planowane tematy:

1. Otwarcie obrad XIX Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.

4. Sprawozdanie Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z działalności międzysesyjnej.

5. Sprawy różne.

6. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy i Miasta Szadek na rok 2016.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek na rok 

2016.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2016.

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zduńskowolskiemu.
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11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych oraz wysokości 

opłat za parkowanie w tej strefie i sposobu ich pobierania.

12. Interpelacje i wnioski Radnych.

13. Zamknięcie obrad XIX Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.

Pkt 1. Otwarcie obrad X IX  Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.
Przewodnicząca Rady p. Ogińska słowami: „Otwieram obrady XIX Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek” rozpoczęła 
spotkanie sesyjne. Przewodnicząca Rady powitała Wysoką Radę, Pana burmistrza -  Artura Ławniczaka, Panią 
sekretarz -  Wandę Nowak, Panią skarbnik -  Ewę Manios, Panią Kilian -  Haraszkiewicz - Dyrektor MGOK w 
Szadku, Pana Szustra -  Radnego Powiatu Zduńskowolskiego, Pana Mrozika -  Kierownika Posterunku Policji, Pana 
Sochackiego -  przedstawiciela „Naszego Radia”, dyrektorów placówek oświatowych z terenu gminy Szadek, 
kierowników jednostek podległych samorządowi, panie i panów sołtysów. Prowadząca sesję poinformowała, że 
w spotkaniu bierze udział 15 radnych.

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad.
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z prośbą o dokonanie zmiany w przedłożonym porządku obrad. Jak 
wspomniała p. Ogińska na komisji, postanowiono, że z porządku obrad zostanie wycofana uchwała o numerze 
roboczym 6 -  w/s ustalenia strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych oraz wysokości opłat za 
parkowanie w tej strefie i sposobu ich pobierania. Powodem wycofania uchwały jest brak opinii Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, ponadto kilka kwestii należy jeszcze przedyskutować. Następnie p. Ogińska pytając: „Kto z Pań 
i Panów Radnych jest za wycofaniem punktu 11 -  przedstawionej uchwały?” przeprowadziła głosowanie.
(W głosowaniu brało udział 15 Radnych)
Wiceprzewodniczący Rady p. Kałużka poinformował, że „za" wycofaniem uchwały głosowano jednogłośnie.

Po wniesieniu zmiany, Przewodnicząca Rady pytając: „Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem porządku 
obrad?” przeprowadziła kolejne głosowanie.
(W głosowaniu brało udział 15 Radnych)
Wiceprzewodniczący Rady p. Kałużka podał, że porządek przyjęto jednogłośnie.

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.
Przewodnicząca Rady pytaniem: „Kto z Pań i Panów Radnych ma uwagi do protokołu?” poprosiła o zgłaszanie 
zastrzeżeń.

Radny p. Jaruga zwracając się do Przewodniczącej Rady poinformował, że na ostatniej sesji zgłaszał uwagi co do 
Autopoprawki, cyt.: „Nie do meritum Autopoprawki, tylko sposobu jej wprowadzenia. Czyli nadal uważam, że była 
poza procedurami wprowadzona i tego nie ma w protokole. To bym chciał, żeby było uzupełnione, żeby były moje 
słowa ujęte wprost, tak jak mówiłem i tłumaczenie pana prawnika. Bo nie po to zabieram głos, żeby ktoś na Szadku 
mówił, że jestem „pyskaty, tylko po to, żeby był ślad w protokole. Stawiam wniosek, aby odłożyć przyjęcie protokołu, 
do następnej sesji, po uzupełnieniu.”

Przewodnicząca Rady objaśniła, że w protokole zostanie naniesiona zmiana. Burmistrz ma prawo złożyć w każdej 
chwili autopoprawkę do projektu budżetu. Jest to normalne. Przewodnicząca Rady pytając: „Kto jest za przyjęciem 
protokołu z poprzedniej sesji, z dnia 30.12.2015 r.?”

Radny p. Jaruga: Złożyłem wniosek, więc może od wniosku by należało zacząć.

Sekretarz Gminy i Miasta Szadek p. Nowak wyjaśniła, że wniosek zostanie przyjęty, będzie w protokole ujęty, 
protokół będzie poprawiony. Natomiast został przyjęty porządek obrad, w którym jest głosowanie nad przyjęciem 
protokołu. Rada może go nie przyjąć. Dopiero go przyjąć następnym razem, jeżeli będzie naniesiona ta poprawka. 
Porządek obrad został przyjęty, a w nim jest głosowanie nad przyjęciem protokołu. Zwracając się do Radnego 
p. Jarugi, Pani sekretarz dodała, że uwaga, wniosek zostanie uwzględniony, będzie poprawiony protokół. Obecnie 
głosowanie należy przeprowadzić, protokół w tej formie może zostać przyjęty, lub nie.

Przewodnicząca Rady dodała, że protokół może zostać przyjęty, a poprawka zostanie naniesiona do protokołu z 
dzisiejszej sesji, i zostanie odczytany na następnej. Pytając: „Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 
protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek?” przeprowadziła głosowanie.
(W głosowaniu brało udział 15 Radnych)
Wiceprzewodniczący Rady p. Kałużka podał, że „za” przyjęciem protokołu oddano 6 głosów.
W  toku dalszego głosowania głosów „przeciwko” oddano 7, głosów „wstrzymujących" -  2.

Pkt 4. Sprawozdanie Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z działalności miedzysesyjnei.
Burmistrz Gminy i Miasta Szadek poinformował o zakończonych rozmowach z dyrektorami placówek edukacyjnych 
w temacie ferii zimowych. Na ternie ośrodka kultury będą prowadzone zajęcia przez 2 tygodnie. Przygotowany 
został program edukacyjno-kulturalny. Również placówki przygotowują swój program, który będzie udostępniony
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na stronie internetowej urzędu, tych placówek. Bedzie jeden dzień wspólny w drugim tygodniu ferii, z fajnymi 
zabawami, konkursami dla dzieci i młodzieży na terenie ZS w Szadku.

Włodarz gminy poinformował, że w sprawach różnych chciałby poprosić o kilka minut na przedstawienie 
przygotowanej prezentacji o Systemie Informacji Przestrzennej, sposobie działania tego systemu. Następnie 
p. Ławniczak odniósł się do tematu sytuacji finansowej gminy, względem której kilka razy pojawiły się zastrzeżenia, 
uwagi. Jak dodał Pan burmistrz, największy przychód do budżetu gminy stanowi wpływ z podatku rolnego, 
działalności rolniczej. Pojawiały się pytania, uwagi co do poziomu podatków w porównaniu z innymi gminami.
W  oparciu o przygotowaną prezentację Pan burmistrz poinformował, że stawki podatku rolnego w roku 2016 
wyglądają następująco: gm. Zadzim - 50 zł, gm. Zduńska Wola - 53,75 zł, gm. Warta - 53,75 zł, gm. Wodzierady - 
45 zł, gm. Łask - 53,75 zł, gm. Szadek - 49 zł. Cena GUS 53,75 zł. Na tej bazie miedzy innymi obliczone są 
przychody gminy. Nie tylko z podatku rolnego, choć jest on podatkiem szczególnym, największa grupa 
mieszkańców zajmuje się rolnictwem. Średnio za hektar przeliczeniowy w gminie Zadzim płaci się 125 zł, w 
Zduńskiej Woli 134 zł, w Warcie 134 zł, w Wodzieradach 112 zł, w Łasku 134 zł, w Szadku 122 zł. Pan Ławniczak 
zaznaczył, że spotkał się z uwagami dotyczącymi wielkości podatku rolnego. I tak w 2010 roku podatek rolny wg 
ceny GUS - 34 zł, w gm. Szadek - 30 zł, w 2011 r. cena GUS - 37 zł, gm. Szadek - 32 zł, w roku 2012 cena GUS 
wynosiła 74 zł, w gm. Szadek - 40 zł, w 2013 r. cena GUS - 75 zł, gm. Szadek - 44 zł, w 2014 r. cena GUS - 69 zł, 
gm. Szadek - 48 zł, w 2015 r. cena GUS - 61 zł, gm. Szadek - 48 zł, rok 2016 cena GUS - 53 zł gm. Szadek - 49 
zł. Włodarz gminy podkreślił, że gminy: Zduńska Wola, Łask, Zadzim mają maksymalne stawki podatku. Dlatego 
prośba, aby rozmawiając o podatkach brać pod uwagę sytuacje innych gmin, ich skalę podatkową. Podatki w gm. 
Szadek nie są na najwyższym poziomie. Gmina stara się nie obciążać mieszkańców. Choć miedzy innymi przez 
taki poziom podatków mamy niższą subwencje. Gminy, z podatkami na wyższym poziomie, mają więcej własnych 
środków, lepszą sytuację finansową. Gmina Szadek ma najmniejszy dochód własny na mieszkańca, a w powiecie 
zajmuje pierwsze miejsce jeżeli chodzi o inwestycje na mieszkańca. Najwięcej inwestycji w przeliczeniu na 
mieszkańca robi gm. Szadek. Najmniej zbiera, a najwięcej robi. Wpływy własne stanowią bardzo ważny aspekt. Ma 
to ogromne znaczenie w perspektywie najbliższych lat. Ponieważ na tyle gmina będzie mogła zrobić, na ile będzie 
mieć wkładu własnego. Zadłużenie gminy jest na poziomie 15%. Gmina ze względu na niskie wpływy własne, 
realizuje tyle ile może. Ma to także znaczenie w kontekście sytuacji gospodarczej ogólnej. Jak wspomniał p. 
Ławniczak z zainteresowaniem słuchał wypowiedzi Ministra Finansów. Pozostaje mieć nadzieję, że ostrożne 
wypowiedzi, uwagi ministra zostaną uwzględnione w całym kształcie budżetu. Pan burmistrz zaznaczył, każde 
zmiany niosą plusy i minusy. Również opodatkowanie marketów. Sytuacja może mieć przełożenie na sytuację 
samorządów. Opodatkowanie marketów jest dobre, ale rodzi się pytanie: kto za to zapłaci? Konsumenci nie 
zapłacą, bo markety nie będą chciały podnosić cen. Jeśli dostawcy, to oni następnie „docisną" rolników. Warto mieć 
to w pamięci. Może to być trudne dla gmin wiejskich. Podatek jest potrzebny, aby ograniczyć ekspansję obcego 
kapitału, jednakże trzeba liczyć się z różnymi skutkami. Pan Ławniczak wspomniał także, że w ostaniem czasie 
panie ze stowarzyszeń, kół gospodyń zaprezentowały gotowe projekty oznakowania naszej żywności wytwarzanej 
lokalnie. W  niedługim czasie zostanie to zaprezentowane publicznie, celem oceny, który wzór jest najlepszy. Tak, 
by ostatecznie stworzyć rozpoznawalną markę, wywodzącą się z gminy i miasta Szadek.

Burmistrz Gminy i Miasta Szadek poruszył także temat utrzymania targowiska „Mój Rynek”. Posiłkując się 
prezentacją wyjaśnił, że w 2012 r. wpływy z opłaty targowej wynosiły -  30 908 zł, w 2013 r. - 28 734 zł, w 2014 r. -  
33 800 zł. Połowa tej kwoty została przekazana GS za administrację, zarządzanie targowiskiem. A więc realnie co 
roku wpływy stanowiły połowę wyżej wskazywanych kwot. W  roku ubiegłym tj. 2015 zebrano 77 555 zł. Wszystkie 
koszty: utrzymania budynku, ogrzewania, oświetlenia itp. wyniosły 51 tys. zł. Podsumowując, „na czysto” gmina 
uzyskała ponad 20 tys. zł do budżetu, z opłaty targowej. Jest to całkiem przyzwoity wynik, warunki do handlu są 
nieporównywalne. Pozostaje życzyć sobie, aby jak największa grupa lokalnych rolników przetwarzała swoje 
produkty.

Przewodnicząca Rady podziękowała za sprawozdanie. Poprosiła o zgłaszanie pytań odnośnie przedstawionego 
sprawozdania. W obec braku zapytań, p. Ogińska przeszła do kolejnego punktu obrad.

Pkt 5. Sprawy różne.
Radny p. Jaruga poinformował, iż system informacji o sesji nie działa. Jak zaznaczył Pan radny, nadal nie otrzymał 
dokumentów na sesję. Wszelkie informacje, materiały, jakie posiada są dzięki uprzejmości prowadzącej biuro rady. 
Nie jest to pierwszy raz, stąd prośba do przewodniczącej o reakcję.

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że dokumenty dotyczące sesji zostały wysłane pocztą. I chyba trzeba będzie 
złożyć zażalenie na prace poczty. Dziwne, że dokumenty do tej pory nie dotarły, a wysłane zostały tydzień temu.

Wiceprzewodniczący Rady p. Kałużka również zauważył, że poczta nie pracuje prawidłowo. Coś gdzieś się 
„zacina” . Często przetrzymywane są przesyłki.

Burmistrz Gminy i Miasta Szadek poprosił o podanie adresów email, tak, by można było drogą elektroniczną 
przesłać materiały. Natomiast należy zwrócić się do poczty z pismem.

Pani Ogińska poinformowała, że zostanie złożony „monit" na działalność poczty.
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Radny p. Jaruga podkreślił, iż nie ma pretensji do przewodniczącej, lecz domaga się reakcji w kierunku poczty.

Pkt 6. Podjecie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy i Miasta Szadek na rok 2016.
Pani Ogińska zwracając się do radnych poinformowała, że do końca czerwca komisje odbywać będą się w środy, 
sesje w piątki. Chyba, że wystąpi sytuacja, w której potrzebna będzie sesja wcześniej. Od lipca nastąpi zmiana 
względem dnia sesji. Ponieważ w piątki odbywają się sesje rady powiatu. Tym samym z urzędu nikt nie może 
jechać i uczestniczyć w takiej sesji. Przewodnicząca Rady wspomniała, że plan pracy został omówiony na komisji. 
Następnie pytając: „Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem przedstawionego planu pracy?” przeprowadziła 
głosowanie.

(W głosowaniu brało udział 15 Radnych)
Wiceprzewodniczący Rady p. Kałużka poinformował, że plan przyjęto jednogłośnie.

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta 
Szadek na rok 2016.
Prowadząca sesję zapytała: „Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały nr 2?”
(W głosowaniu brało udział 15 Radnych)
Wiceprzewodniczący Rady p. Kałużka poinformował, że uchwałę przyjęto jednogłośnie.

Pkt 8. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek.
Przewodnicząca Rady przypomniała, że w dniu spotkania komisji łączonej rady, uchwała przedmiotowa została 
omówiona przez Panią skarbnik. Tego samego dnia wpłynęło pismo o zmianie planu dotacji celowej na rok 2016. 
Pani skarbnik poprosiła o wprowadzenie zmiany do uchwały. W  związku z czym przed sesją radni otrzymali 
załączniki do WPF z naniesionymi środkami, które gmina dostała. Ponieważ ze strony Radnych nie zgłoszono 
zapytań, p. Ogińska poprosiła o głosowanie, pytając: „Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały 
numer 3?”

(W głosowaniu brało udział 15 Radnych)
Wiceprzewodniczący Rady p. Kałużka poinformował, że uchwałę przyjęto 15 głosami.

Pkt 9. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2016.
Przewodnicząca Rady odczytała uzasadnienie do projektu uchwały, w którym to znalazły się wyjaśnienia odnośnie 
dokonywanych zmian. Zgodnie, z którymi między innymi: zmniejsza się przychody oraz rozchody o kwotę 5 700,00 
zł, zwiększa się dochody bieżące o 16 000,00 zł (w działach 700 Gospodarka mieszkaniowa, 750 Administracja 
publiczna), zwiększa się wydatki bieżące o 14 000,00 zł, zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 21 000,00 zł 
(Dział 600 Transport i łączność, zadanie: Przebudowa dróg gminnych na terenie Gminy Szadek etap I i etap II), 
zwiększa się wydatki majątkowe o 23 000,00 zł (Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 
wprowadzenie nowych zadań). Po odczytaniu uzasadnienia, p. Ogińska zapytała: „Czy są pytania do uchwały nr 4 
w/s zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek?” Ponieważ pytań nie zgłoszono, Przewodnicząca Rady zarządziła 
głosowanie, pytając: „Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały nr 4?”

(W głosowaniu brało udział 15 Radnych)
Wiceprzewodniczący Rady p. Kałużka poinformował, że uchwałę przyjęto jednogłośnie.

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zduńskowolskiemu.
Prowadząca sesję objaśniła, że przedmiotowa uchwała dotyczy przekazania środków powiatowi z przeznaczeniem 
na utrzymanie łącza telekomunikacyjnego działającego w urzędzie gminy. Wobec braku uwag względem uchwały, 
p. Ogińska przeszła do głosowania, pytając: „Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały nr 5?”

(W głosowaniu brało udział 15 Radnych)
Wiceprzewodniczący Rady p. Kałużka poinformował, że uchwałę przyjęto jednogłośnie.

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych oraz 
wysokości opłat za parkowanie w tej strefie i sposobu ich pobierania -  zdjęty z porządku obrad.

Pkt 12. Interpelacje i wnioski Radnych.
Radny p. Mielczarek zwrócił uwagę, że na poprzedniej sesji złożył interpelację i do dnia dzisiejszego nie otrzymał 
odpowiedzi.

Burmistrz Gminy i Miasta Szadek zaznaczył, że oświata jest bardzo istotnym elementem działalności samorządu. 
Tak na prawdę, nie ma pewności czy dziś panie zakończą wszystkie sprawozdania, analizy za 2015 rok. Zliczone 
zostały wszystkie środki, jeśli chodzi o spełnienie warunków dotyczących wypłat dla nauczycieli. Po tej analizie 
będzie przygotowana odpowiedź, przed kolejną sesją. Stowarzyszenia zostaną poproszone aby przekazały 
szczegółowo rozpiskę, zgodnie ze złożoną prośbą.

Radny p. Mielczarek zauważył, że informacja odnośnie złożonej interpelacji mogła dotrzeć do Niego wcześniej.
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Radny p. Sadza podziękował Panu burmistrzowi za przedstawienie prezentacji o podatkach. Wizualnie, 
potwierdziło to informacje jakie osobiście przekazał podczas sesji podatkowej.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Zduńskowolskiego p. Szuster poinformował, że powiat miał sesję 
nadzwyczajną dotyczącą przekazania miastu Zduńska Wola środków na budowę portu w Karsznicach. Powiat 
zwykle, jeżeli może od strony prawnej dokłada się do inwestycji realizowanych przez miasto. Gorzej jest w drugą 
stronę, kiedy to powiat realizuje inwestycje. Następnie p. Szuster odniósł się do spotkań mających miejsce w 
poszczególnych miejscowościach naszej gminy, dotyczących spółki wodnej. Niestety odzew na tych spotkania jest 
jaki jest. Prośba do Rady, sołtysów, aby bardziej uczulić społeczeństwo na temat spółki, deklaracji, składek. Jest 
już sporo środków na koncie Banku Poddębickiego, dokumenty można pobrać w urzędzie. Warto skorzystać z 
środków Urzędu Marszałkowskiego na spółki wodne, nie zaprzepaścić szansy, uzbierać na wkład własny.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że komisja oświatowa złożyła wstępny projekt uchwały odnośnie utworzenia 
w naszej gminie młodzieżowej rady gminy i miasta Szadek. Po rozmowie z panią sekretarz powstał statut dla 
młodzieżowej rady. Dziś statut ten „powędrował” do dyrektorów szkół podstawowych i gimnazjum. Na zapoznanie 
się z treścią są trzy tygodnie, jest to czas na naniesienie uwag, poprawek. Pani Ogińska objaśniła, że uzgodniła, iż 
uwagi mają wpłynąć najpóźniej do 10 marca, ze względu na zbliżające się ferie. Ponadto Przewodnicząca Rady 
skierowała słowa podziękowania w kierunku Pani sekretarz, za pomoc przy projekcie.

Sekretarz Gminy i Miasta Szadek p. Nowak dodała, że również na stronie BIP zamieszczone zostało zarządzenie 
w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących powołania owej rady. Ponieważ jest to rada 
młodzieżowa, także prawo zabrania głosu, wypowiedzi należy dać młodym ludziom. Oczywiście każdy może wnieść 
swoje uwagi. Do projektu jest dołączona także ordynacja wyborcza, statut.

Pani Jarczak -  Dyrektor Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Szadku odniosła się do tematu młodzieżowej 
rady. Wyjaśniła, że biblioteka dwa lata temu miała podobny pomysł, wysłała nawet wniosek do programu „Równać 
szanse1’, w ramach którego można było pozyskać pewne wsparcie finansowe. Wniosek nie zakwalifikował się.
W roku bieżącym program „Równać szanse” został już uruchomiony, lecz dla stowarzyszeń. Jest to program, z 
którego można pozyskać do 40 tys. złotych, na edukację młodzieży w wieku 13-19 lat. Stanowi to szanse dla 
stowarzyszenia, które chciałoby podjąć się tematu i pozyskać środki na szkolenia edukacyjne, społeczne młodzieży.

Przewodnicząca Rady poprosiła Pana burmistrza o przedstawienie prezentacji dotyczącej działania Systemu 
Informacji Przestrzennej.

W tym momencie zaprezentowano krok po kroku sposób funkcjonowania stworzonego w ramach RPOWŁ na lata 
2007-2013, będącego własnością Gminy i Miasta Szadek Systemu Informacji Przestrzennej, dostępnego pod 
adresami: www.szadek.aeoportalqminv.pl lub w zakładce na www.szadek.bip.ee Podczas prezentacji zaznaczono, 
że udostępnione na stronie materiały mają charakter poglądowy. Dane oraz wygenerowane wydruki, w tym wypis 
i wyrys z MPZP nie mogą być wykorzystywane jako podstawa prawna w postępowaniach administracyjnych 
i innych.

Włodarz gminy dodał, że system informacji przestrzennej stanowi sprawne narzędzie, dzięki któremu można 
sprawdzić sobie, w  którym miejscu położna jest działka, czy występują tam warunki zabudowy, przeznaczenie w 
planie zagospodarowania przestrzennego. Pan burmistrz poprosił, aby w wolnym czasie przejrzeć sobie informacje 
w systemie. To ma stanowić początek zmiany planu zagospodarowania, szczególnie w zakresie przeznaczenia pod 
zalesienie. Pan Ławniczak przypomniał, że w 2005 roku przyjęty plan wyznaczający tereny pod zalesienie, 
skutecznie zablokował rozwój wielu działek na terenie gminy. Ponadto Pan burmistrz poinformował, że zostanie 
przygotowany specjalny kurs obsługi komputerowej, skierowany także dla osób starszych.

Przewodnicząca Rady zwracając się do Pana burmistrz, poinformowała, że wielu mieszkańców zgłasza się z 
zapytaniami w temacie spółki wodnej. Mieszkańcy proszą o informacje w zakresie zaangażowania poszczególnych 
sołectw w wznowieniu spółki wodnej. Poza tym padają pytania odnośnie ustanowienia spółki wodnej, spółką 
gminną, podlegającą pod gminę. Takie informacje byłyby przydatne radnym, sołtysom. Chociaż wstępne 
informacje, po przeprowadzonych zebraniach, w zakresie liczby członków, którzy podpisali deklaracje, wysokości 
wpływów. Wśród mieszkańców są osoby, które po przejściach, jakie miały miejsce ze spółką wodną, niedowierzają 
w zmianę. Może takie informacje, przekonają te osoby, że wszystko jest dobrze, spółka będzie działać prawidłowo.

Burmistrz Gminy i Miasta Szadek podkreślił, że poza wiarą w to, że będzie lepiej potrzebna jest także praca, 
zaangażowanie. Tak na prawdę spółkę wodna tworzą wszyscy mieszkańcy. Ile pomysłów, zaangażowania, wkładu, 
tyle będzie zrobione. Gmina ma stwarzać warunki, pomagać pozyskiwać środki. Pan Ławniczak zaznaczył, że po 
spotkaniu w samorządzie województwa przekaz był jasny: jeśli spółka uzbiera określoną kwotę, znajdzie się 
dofinasowanie do dalszych prac. Potrzeby są duże. Został stworzony specjalny program na zakupy inwestycyjne 
dla spółek, na zakup sprzętu do prac melioracyjnych, wycinki. Na BIP będzie zakładka dotyczącą spółki z 
najważniejszymi danymi.
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Pkt 13. Zamknięcie obrad X IX  Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.
Przewodnicząca Rady słowami: „Zamykam obrady XIX Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek” zakończyła spotkanie 
sesyjne. Dziękując jednocześnie zebranym za przybycie na sesję.

\

Protokolant Przewodnicząca Rady

Edyta Lubiszewska Janina;pgińska

Nagranie cyfrowe sesji stanowi podstawę do spisania protokołu. Nagranie można odsłuchać w Biurze Rady.


